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Polgár Város Önkormányzat 

Képviselő-testülete 

 

Ikt. sz.: I/842-13/2023.  

 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V,  

 

 

mely készült 2023. augusztus 31-én 14.00 órai kezdettel Polgáron, a Polgármesteri Hivatal 

Kovács Istvánné termében megtartott soron következő képviselő-testületi ülésén.  

 

 

Napirendi pontok: 

 

1. Polgármesteri jelentés a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok 

végrehajtásáról, valamint a két ülés közötti időben történt fontosabb eseményekről 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

2. Javaslat a Hajdúvidéki Református Egyházmegyével vagyonkezelési szerződés és 

iskolai gyermekétkeztetési feladatok ellátásával kapcsolatos megállapodás 

megkötésére  

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

3. Beszámoló Polgár város tűzvédelmi helyzetéről, a tűzvédelem érdekében tett 

intézkedésekről 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

4. Előterjesztés a Napsugár Óvoda és Bölcsőde 2023/2024-es nevelési év beindításról 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

5. Javaslat a víziközmű vagyon és ahhoz kapcsolódó feladatellátási kötelezettségek 

teljesítésére  

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

6. Javaslat a „Polonkai ház homlokzatának felújítása” című projekt előleg igényléséhez 

szükséges határozat módosítására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

7. Javaslat a Polgári Roma Nemzetiségi Önkormányzat által beadott kérelem elbírálására  

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

8. Javaslat a 2023. évi önkormányzati költségvetés általános tartalék felhasználási 

tervének módosítására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

9. Kérdések, interpellációk 
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J E G Y Z Ő K Ö N Y V,  

 

mely készült 2023. augusztus 31-én 14.00 órai kezdettel Polgáron, a Polgármesteri Hivatal 

Kovács Istvánné termében megtartott soron következő képviselő-testületi ülésén.  

 

Jelen vannak:   Tóth József polgármester  

    dr. Faragóné Béres Edit alpolgármester  

    dr. Hatvani Zsolt  

    Béke László 

Molnár János 

Kovácsné Hamar Éva 

Mecsei Dezső 

    Struba József 

    Vincze Attila képviselők.  

 

Részt vett az ülésen: dr. Sivák Anita jegyző, Andorkó Mihályné, Kosina Mária, Kissné Barta 

Piroska irodavezetők, Peténé Molnár Éva intézményvezető, Sánta József az Idősügyi Tanács 

delegált tagja, Luczi Ádám tűzoltó parancsnok, Németh Viktor, tű. alezredes, Őz Lajos esperes, 

Cziberéné Nagy Katalin igazgató, Fónagy Tamás, Dohány László helyettesek, Szabó Tiborné a 

Közbiztonsági fórum delegált tagja, Balogh Gusztáv PRNÖ elnök, Molnár Jánosné vezető 

főtanácsos, Császárné Csőke Vivien jegyzőkönyvvezető.  

 

Tóth József polgármester  

Köszönti a Képviselő-testület tagjait, az ülésen megjelenteket. A jelenléti ívből megállapítja, 

hogy az ülésen 9 fő képviselő megjelent, így határozatképesek, ezért a Képviselő-testület ülését 

megnyitja.  

 

Megkérdezi, hogy van-e más napirendre vonatkozó javaslat? 

  

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a meghívóban szereplő napirendek 

megtárgyalásával, az kézfeltartással szavazza meg. 

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. 

 

 

 

1./ napirend 

Polgármesteri jelentés a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, 

valamint a két ülés közötti időben történt fontosabb eseményekről 

 

Tóth József kiegészítése 

Az írásos anyaghoz szóbeli kiegészítést tesz néhány témában. Augusztus 23-án részt vett a 

Polgáriak a Város Közéletéért Egyesület összejövetelén, ahol az egyesület tagjai aktuális 

témákban kértek tájékoztatást. Augusztus 24-26. között egy szakmai előadáson vett részt 

Svédországban az S-tér Kft. által, 4 polgármester és 4 városi főkertész társaságában. Nagyon 

hasznos látogatás volt. Augusztus 28-án jelentős esemény történt a Járóbeteg Szakellátó Központ 

épületében, létrejött az energiaközösség, 8 önkormányzat és 2 gazdasági társaság összeállásával, 

akik energiabeszerzési ügyekben fognak együttműködni. Bíztató és pozitív volt a fogadtatás, 

három országgyűlési képviselő is jelen volt az eseményen, dr. Tiba István, Bodó Sándor és 

Vinnai Győző.  
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Más témában is adna még rövid tájékoztatást. Az egyik az OPUSZ-TITÁSZ-al kapcsolatos. 

Korábban már kezdeményezték a gyakori áramkimaradások magyarázatát és megoldását, hisz a 

lakosságtól is érkeznek panaszok ezügyben. A legutóbb érkezett a legkonkrétabb válasz, ebből a 

levélből idéz pár mondatot. Szokatlan dolgok is előfordultak, mint például az „ablakos fa”, ami 

TV hírértékű is volt, ezt végül kivágták és az önkormányzat 2 diszfával pótolja. A gyérítést 

egyébként jogszerűen teszik, esetenként az érintett lakosokkal is egyeztetnek. Arra is választ 

kaptak, hogy a három komolyabb üzemzavar miért fordulhatott elő. Ezen ügyek miatt is fontos, 

hogy a vezetékek környezetében lévő növényzet ápolva és karbantartva legyen. Végezetül azt 

kérte, hogy hosszabb távú kimaradások esetén kapjon tájékoztatást, azért, hogy a lakosság felé 

tudja jelezni.  

A hulladékszolgáltatás július 1-től új rendszerben történik, egy miskolci székhelyű MIREHU 

nevű cég által. Polgáron az egyeztetések során elérték, hogy hetente egyszer egy keddi napon 8-

16 óráig ügyfélszolgálat is rendelkezésre áll a lakosságnak.   

Arról is szóltak az elmúlt napokban a hírek, ami az Ipari Parkban egy beruházással kapcsolatos, a 

Synergy Kft-vel összefüggésben és arról a szándékról, hogy a város belterületi részén nagy 

létszámú vendégmunkás számára konténer városrész kialakítását tervezik. Az elmúlt hetekben 

intenzív tárgyalásokat folytattak le, hogy a beruházó ezen szándékától álljon el. Ezt a cég 

akceptálja és javasolták, hogy az Ipari Park területén - ahol az üzem működik majd- a 

létszámukhoz igazodóan alakítsa ki. A város belterületén ezt nem szeretnék. 

 

dr. Faragóné Béres Edit  

Elmondja, hogy a polgármester úr távollétében ellátta a rá hárult feladatokat. Augusztus 30-án 

részt vett a Napsugár Óvoda és Bölcsőde tanévindító nevelési értekezletén, az ezzel kapcsolatos 

gondolatait a napirendnél fejti ki.  

 

Tóth József 

Kéri a bizottságok elnökeit, hogy adjanak tájékoztatást a bizottságok munkájáról.  

 

Struba József  

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság átruházott hatáskörben döntést nem hozott, a bizottság 

további döntéseit a napirendi pontok tárgyalása során ismerteti majd. Zárt ülés keretében 

tárgyalta a bizottság a települési támogatásokat.  

 

Vincze Attila 

A Pénzügyi és gazdasági bizottság döntéseit a napirendi pontok tárgyalása során ismerteti majd.  

 

Sánta József  

Kedden ülésezett az Idősügyi Tanács, megtárgyalták az idősek napi programokat, amit 

elfogadtak. A részvételi jegyek átvételére a művelődési központban lesz majd lehetőség.  

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

 

Tóth József 

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az 

kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 
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75/2023. (VIII. 31.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a lejárt 

határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és a két ülés 

közötti időben történt fontosabb eseményekről szóló polgármesteri 

jelentést, melyet a bizottsági elnökök tájékoztatójával együtt elfogadott. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

    dr. Sivák Anita jegyző 

 

 

 

2./ napirend 

Javaslat a Hajdúvidéki Református Egyházmegyével vagyonkezelési szerződés és iskolai 

gyermekétkeztetési feladatok ellátásával kapcsolatos megállapodás megkötésére 

 

Tóth József kiegészítése 

Egy nagyon hosszú folyamatnak és kéthónapos intenzív előkészítési munkának a vége felé 

járnak. A képviselő-testület számára nagyon érzékeny és fontos ügy a helyi oktatás. Ez év 

március 30-án a képviselő-testület határozatában kifejezte szándékát, hogy az iskola fenntartói 

joga a Hajdúkvidéki Református Egyházmegye számára kerüljön átadásra. Ezt követően 

felgyorsultak az események, így május 25-én döntöttek arról, hogy az ingatlanvagyont, a hozzá 

kapcsolódó oktatást segítő eszközöket, az azok fölötti rendelkezési jogot át fogják adni az új 

fenntartónak. Ezek után, június 7-én hivatalos levélben a köznevelésért felelős államtitkár a 

tankerületen keresztül értesítette az önkormányzatot, hogy a fenntartói jog átadását jóváhagyja, 

engedélyezi. Így az egyházi fenntartóval szeptember 1-jétől a vagyonkezelési szerződést 

szükséges megkötni. Ennek érdekében a szükséges előkészítő tárgyalásokat, egyeztetéseket 

lefolytatták. Remélte, hogy sokkal kevésbé lesz nehézkes és problémás, mint amennyire volt. De 

egyet azért mindenképpen szeretne remélni, hogy a holnapi tanévindításhoz a váltásnak 

valamennyi fontos lényegi kérdése nyugvópontra kerül.  

Hivatalos megkeresésben esperes úr kérte, hogy technikai feltételek vonatkozásában próbáljanak 

segítségükre lenni, illetve az épülettel kapcsolatos karbantartási beavatkozásokat is jelezte.  

A gyermekétkeztetés rész egy külön kérdés, de most abban maradtak, hogy ez az előző 

fenntartóval folytatott gyakorlat továbbvitele folytatódik és ha majd ebben szükséges lesz a 

módosításra, változásra, akár a tapasztalatok alapján az megtörténhet.  

Abban érdekeltek, hogy ez az oktatás, ami a településünkön, az általános iskolában működik, az 

új fenntartóval sikeres legyen. Az előterjesztés ettől kevesebbre vállalkozik, hisz csak arra kér 

felhatalmazást a testülettől, hogy a szükséges dokumentumok, megállapodások aláírása 

megtörténjen. A levélben, amelyet esperes úr írt, azt is felvetette, hogy szíves örömmel venne 

részt a testületi ülésen, augusztus 31-én, és egyúttal ezen az ülésen szeretné bemutatni, Cziberéné 

Nagy Katalin igazgatót.  

 

Őz Lajos esperes  

Áldás, békességet! Tisztelettel köszönti a jelenlévőket. Elnézést kér a késésért, de a mai napon 

történik a Vámospércsi Általános Iskola átvétele is és reggel óta ott volt.  

Első körben elmondja, hogy hálaadással van azért, hogy a polgári szülők bizalmat szavaztak 

nekik. Ezzel a bizalommal élni szeretnének és nem visszaélni. Az is igaz, hogy az elmúlt 

időkben a település vezetője, apparátusa mindent megtett annak érdekében, hogy ez az átadás- 

átvétel gördülékenyen menjen. Bátorkodik azt kijelenteni, hogy mivel két településen vesznek át 

iskolát, így van mérhető és látható különbség. Ez azt jelenti, hogy a már említett településen a 

debreceni tanker végtelen pozitív, korrekt munkakapcsolatot folytatott, és folytat a mai napig. 



5 

 

 

Míg a másik, a Hajdúböszörményi Tankerület kapcsán igazgató asszony a mai nap azzal 

foglalatoskodott, hogy az adott dokumentumokat, amelyeket most elénk tártak, azokat, amit át 

lehet venni, vegyen át. A tankerület a tulajdonosnak kell, hogy visszaadja az ingatlant, a 

tulajdonos a polgári önkormányzat. Itt polgármester úrék harcolták meg azt a harcot, amit meg 

kellett tenni a valós, jogos tulajdonért. És amikor ez lezáródik, akkor tudjuk mi birtokba venni.  

Az ülést követően visszamegyünk az iskolába, és megpróbálunk megegyezni a tankerrel. Annál 

is inkább, mert mindannyiunk előtt tudott, és ezt szeretnénk meg is erősíteni, hogy holnap, azaz 

szeptember 1-jén 11 órakor tanévnyitó alkalom lesz, ahova természetesen a település vezetőit is 

várjuk nagy szeretettel. Ez azt is jelenti, hogy a 2023-2024 esztendőre vonatkozó tanév Isten 

kegyelméből meg fog kezdődni. Hálát adunk azokért a szülőkért és gyerekekért, akik ebben az 

iskolában fognak tanulni, és külön köszönet hála azért a bizalomért, tudni illik el tudjuk 

mondani, hogy a tanító és tanári gárda teljes egészében adott és biztosított. 

Az is tény, hogy a volt igazgató és a volt igazgatóhelyettesek nem velünk fognak dolgozni. Majd 

Cziberéné Nagy Katalin elmondja az ő szakmai alapjait, hátterét, elgondolását, de megvan a két 

igazgatóhelyettes, és többször találkoztam a pedagógusokkal, akik nagy-nagy reménységgel és 

nagy-nagy lendülettel készülnek erre a tanévre. Azt is el kell, hogy mondjuk, és ezt szeretném 

hangsúlyozni, amikor a település elöljáróival egyeztettünk, amikor a szülőkkel találkoztunk, 

akkor elmondtuk azt is, hogy senki ne várja azt, hogy ezen tanév szeptember elsejétől minden 

megváltozik és minden tökéletes lesz. Azt várhatják, hogy változás lesz. Ez a változás három 

lépcsős, rövid, közép és hosszú távú terveink vannak, amelyeket szeptember hónapban 

szeretnénk első renden a pedagógusokkal átbeszélni a szakemberekkel, és ezt követően, ha 

szabad így mondani, akkor egy műhelymunka kapcsán a település vezetőjével, polgármester 

úrral, alpolgármester asszonnyal és a szakbizottsággal megbeszélni és átbeszélni. 

Azt mondottam a gondolataim közepette, hogy két iskolát veszünk át, és látom, hogy az egyik 

oldalt hogy lehet, mikor, időintervallumban és a másikban hogy lehet és hogy kell megoldani. 

Ezt azért hangsúlyozom, mert amikor kellő idő van, akkor nyugodt körülmények közepette föl 

lehet készülni. Amikor udvariasan és mégis azért az egyenesség mezsgyéjén maradva, amikor az 

utolsó pillanatban kapunk meg mindent, jelezni szeretném, nem az önkormányzat hibájából, 

akkor erőn felül kell dolgozni. Én hálát adok azért, hogy a Tiszántúli Református Egyházkerület 

elnöksége, Dr. Fekete Károly főtiszteletű püspök úr, és a zsinat elnöke is dr. Balogh Zoltán 

püspök úr minden szükséges hátteret biztosít ahhoz, amit most gyorsan át kell hidalnunk, hogy 

sem a gyermekek és a pedagógusok ne érezzenek semmi hiányt. És természetesen el kell azt is 

mondani, hogy egyetlen egy kérésre, polgármester úr is azonnal a rendelkezésre álló forrásokat 

biztosította, hogy a tanév biztosan elkezdődjék. Hisz a tankerület a hangosítást is elvitte. Húzok 

egy erős vonalat és ez a vonal ott fog kezdődni, hogy 2023. szeptember elseje. És azért 

szeretném e helyen kihangsúlyozni, hogy polgármester úr egy kérésre azonnal segítő jobbot 

adott, és áthidalják a problémát, hogy a tanévnyitó alkalma méltóságteli legyen, illetve mindenki 

hallja azokat a gondolatokat, amelyeket szeretnénk elmondani a jelenlévők előtt. 

Amit még szeretnék röviden elmondani, hogy megharcoljuk ezt a harcot, mármint a tankerrel. 

Tisztán látjuk az objektum valóságát, mind a felső iskola, mind az alsó iskola vonatkozásában.  

Látjuk annak előnyeit, és látjuk annak sajátosságait, egyediségét is, próbálom így fogalmazni, 

ami nem meghátrálásra ösztönöz bennünket, hanem éppen arra, hogy célegyenesen, előre 

belefeszülve az adott feladatot lássuk el. Szeretném megerősíteni, hogy a Hajdúvidéki 

Református Egyházmegye Polgáron az oktatásban hosszú távon gondolkodik. Tehát nem egy 

rövid időre szeretnénk itt lenni, hanem szeretnénk szolgálni a Polgáron élő embereket úgy, hogy 

tudásban is, és ha ezt szabad mondani, hit és erkölcs tekintetében is megadjuk azt, amely reánk 

testáltatott. Végezetül mielőtt átadom a szót Cziberéné Nagy Katalin igazgató asszonynak, 

nekem külön öröm, megismerve a polgári tantestület összetételét, annak sajátosságát. Külön 

öröm, hogy azt tudom mondani, hogy minden szakirányban biztosított az ellátás. És itt vannak a 

pedagógusok, és nagy szeretettel várjuk a gyermekeket, és talán nem túlzás azt mondani, hogy az 

elsődleges cél az, hogy a Polgáron lévő gyermekek a polgári református általános iskolába 

járjanak, és azt a fajta szakmaiságot, amely az elmúlt évtizedekben hosszú időkön át adott volt, 
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ezt szeretnénk nemcsak folytatni, hanem ha nem sértünk meg senkit, akkor erre szeretnénk még 

egy picikét rátenni és ráépíteni. Szeretném megerősíteni azt a gondolatot is, amely felmerült a 

tárgyalások során, hogy időről-időre, amennyiben a település vezetője, polgármester úr igényt 

tart rá nagyon szívesen számot adunk arról a szakmaiságról, amelyet mérföldkövenként elérünk 

az általános iskolában, és ez nekünk is lehetőség arra, hogy a tulajdonos, a képviselő-testület fele 

el tudjuk mondani azokat az eredményeket, vagy azokat az élethelyzeteket, amelyben vagyunk, 

illetve én azt gondolom, hogy egy jó munkakapcsolatnak az alapja az, hogy a felmerülő 

kérdésekre gyors, egyenes, nyílt és szakmai alapokon nyugvó válaszokat tudjunk adni. Én 

magam így állok a közös szakmai jövő elé, és még egyszer hálás szívvel köszönjük a Polgáron 

élő embereknek és a képviselő-testületnek a bizalmát.  

 

Cziberéné Nagy Katalin  

Áldás, békesség. Egy nemes feladat előtt állok, amely kihívást is jelent ebben a jövőben, ebben a 

tanévben, azaz holnaptól kezdve, hogy átvegyem a Vásárhelyi Pál Református Általános Iskola 

irányítását. Nagyon örültem a felkérésnek, és örömmel végeztem ezt a nem igazán könnyűnek 

mondható munkát, amely szervezéssel járt, de egy nagyon lelkes tanári kar áll mögöttem, nagyon 

várják a tanévkezdést, és én úgy érzem a változást is. Szakmailag nagyon össze tudunk dolgozni, 

értjük egymás gondolatait, és ahogy esperes úr is mondta, a szakos ellátottságokat sikerült 

javítani, hiszen ének szakos és informatika szakos kollégát tudtam fölvenni. Kémia szakos 

kolléganő fog érkezni, és matematika szakos kolléganő is érkezik hozzánk, amely már nekünk 

egy nagy öröm. Első évfolyamon két osztállyal indulunk. Az alsó részünk teljesen rendben van, 

rendezettek a tantermeink. Szeretettel várjuk a Képviselő-testületet, nézzenek szét nálunk. 

Kollégáink nagy-nagy szeretettel dekorálták, készítették elő a terveket a kicsinyek fogadtatására. 

A felsős részben, mint ahogy esperes úr is említette, sajnos nagyon sok bútorunk elvitelre került 

a tankerület által. Szerintünk olyan bútorok is, amelyeket nem kellett volna elvinni. Ezt ugye 

éppen alpolgármester asszony jelenlétében. Nagyon hosszas harcot vívtunk a tankerülettel. Én 

egy másik példát szeretnék megemlíteni, ismert mindenki előtt, hogy a KIFÜ biztosítja az 

oktatási intézményeknek az ingyenes internetszolgáltatását. Ugye mind a két intézményt vette át 

az egyházmegyénk, az egyik tankerület el sem indította a leépítését ennek a hálózatnak, míg a 

másik kapcsán tegnapelőtt 9 óra 45 perckor Polgáron lekapcsolták az internet szolgáltatásunkat, 

mondván, hogy a tankerület elrendelte ezt az egészet. Én fölvettem a kapcsolatot a KIFÜ-vel és 

azóta is hosszas levelezésbe kezdtünk, nem biztosítják és nem garantálják, hogy a napokban 

visszaáll az internet szolgáltatásunk, nem is értette az ember, akivel felvettem a kapcsolatot, 

hogy hogy lehet az, hogy leállítanak egy szolgáltatást. A tankerület arra hivatkozott, hogy ők 

még nem tapasztaltak ezen a területen, ez az első átadásunk. 

Nagyon-nagyon lelkesen kezdjük a meg a tanévet, ahogy esperes úr is fogalmazott, vannak 

rövid, közép és hosszú távú terveink. Rövid távon szeretném az általános iskolának a régi 

hírnevét visszaállítani, a legfontosabbnak a rendet, a fegyelmet tartom, és ezt a kollégáimmal is 

megbeszéltem. Nagyon fontosnak tartom, hogy a gyerekek egy olyan intézménybe tudjanak 

belépni, ahová jó bejönni. Ahol szeretettel fogadják őket, ahol tanulhatnak, ahol elsődleges az, 

hogy tudáshoz jussanak, és ahol még természetesen a délutánjaikat is eltölthetik. Középtávú 

céljaink között szerepel, az első évfolyamtól kezdődően az idegen nyelv oktatásának a 

bevezetése a szülők igényeihez alkalmazkodva. Ezt csoportbontásban szeretnénk a jövő tanévtől 

megvalósítani, és természetesen a másik terület a mozgás. Hiszen a gyerekeknek nem csak 

tanulni, hanem mozogni is kell. Szeretnénk a mindennapos testnevelést több formában 

megvalósítani, néptáncoktatásra gondolunk, illetve különböző sportágakat szeretnénk a 

gyerekekkel megismertetni. Hosszú távon természetesen olyan céljaink vannak, hogy a polgári 

általános iskolában járó gyerekeket újra el tudjuk vinni versenyekre, meg tudjanak jelenni 

nemcsak helyi, hanem megyei szintű és országos szintű versenyeken is. Hiszen ehhez a tanári 

gárda rendelkezésre áll, és mi pedagógusok tudjuk, hogy minden gyerekben meg kell találni a 

jót, meg lehet találni azt a területet, amelyen ő sikereket érhet el. Én nagy-nagy szeretettel 

vagyok itt Polgáron. Remélem, nagyon jól fogunk együtt dolgozni. Én eddig köszönöm az 



7 

 

 

önkormányzatnak az eddigi segítségét és bízom benne, hogy ez a jó kapcsolat az önkormányzat 

és az iskola között megmarad. 

 

Struba József 

A bizottság ülésen hangzott el a kezdeményezés, hogy változtatni kell, mert a tankerülettel való 

együttműködés igen-igen sok nehézséget okoz. Az iskola régi hírnevét jó lenne visszahozni, 

mert, ha visszaemlékszik 10-15-20 évvel ezelőtti időszakra a Polgári Általános Iskola 

mintaiskola volt. Ide jártak, még a Dunántúlról is. Ebben az iskolában olyan szintű volt az 

oktatás, a képzés, olyan szintű volt az iskola felszereltsége, ellátása, amire büszkék lehettünk. 

Erről beszéltünk a bizottsági ülésen. Minden olyan negatív dolog előjött most az átadásnál, ami 

miatt tulajdonképpen kezdeményeztük a fenntartóváltást. Úgyhogy, miután az elmúlt évek során 

nem nagyon volt lehetőségünk arra, hogy a testületi ülésen kérdezzünk, mert nem nagyon 

tiszteltek meg bennünket a tankerülettől azzal, hogy jelen legyenek. Tehát itt nem tudtuk 

elmondani, nem tudtuk ütköztetni a problémákat. Mindent megtesznek a bizottság részéről, 

illetve a képviselő-testület, hogy igenis a régi fényében tündököljön az általános iskola.  

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Molnár János  

Kérdezi, hogy a Tankerület visszaadott minden olyan eszközt, amit jogtalanul vitt el?  

 

Kovácsné Hamar Éva  

Kérdezi, hogy sikerült-e a szülőket tájékoztatni? A helyettesek személyét lehet-e név szerint 

megtudni? Mivel az előző időszak azt bizonyította, hogy a tankerület nem tartott igényt az 

önkormányzat segítségére Önök milyen szinten szeretnének segítséget kapni?   

 

Vincze Attila  

Kérdezi, hogy elismerte-e a Tankerület a hiányosságokat? 

 

Őz Lajos  

Az első kérdésre egy kicsit fordított választ adok, hiszen a tankerület és az önkormányzat közötti 

átadás-átvételről van szó. Én arról tudok nyilatkozni, hogy az iskolába visszaérkezett egy okos 

tábla, és visszaérkezett egy tanterembe négy pad és tizenkét szék. Ez a tény. A többit 

polgármester úr vagy alpolgármester asszony tudja. 

Az önkormányzattal való kapcsolattartásra nyitottak. El kell jönnie annak az időnek, amikor az 

iskola beszámol arról az önkormányzatnak, hogy az adott tanévet hogyan zárta, milyen szakmai 

eredményekkel. Én erre gondolnék első rendben. Én nádudvari vagyok, ott a helyi képviselő-

testületnek két esztendőn át voltam képviselője, tehát képben vagyok, hogy az önkormányzat, az 

iskola kapcsolata milyen is. Ez természetesen legyen meg, hogy mit szeretnénk, egyszerűen jó 

munkakapcsolatot. Én azt gondolom, hogy attól, hogy most a Hajdúvidéki Református 

Egyházmegye az iskolának a fenntartója, attól ez Polgári Református Általános Iskola, a polgári 

emberekért kell, hogy legyen, a polgári diákok járnak ide, és szerves része a településnek. Tehát 

a mi oldalunkról ezt szeretnénk és kérjük, hogy egy jó, korrekt munkakapcsolat legyen az 

elkövetkező évtizedekben. 
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Cziberéné Nagy Katalin  

Igen, kaptunk egy olyan kérdést, hogy mikor tudtuk felvenni a szülőkkel a kapcsolatot. Az 

intézménybe 2023. augusztus 28-án tudtunk belépni, így addig sajnos nekünk lehetőségünk sem 

volt a szülőket megszólítani. A mai napig párhuzamban vagyunk, én még a nevelőiben ülök, a 

volt igazgatónő és helyettese van az igazgatói irodákban. A kollégákkal egy 5 fős kis csoporttal 

dolgoztunk, hála a művház segítségének, ahol össze tudtunk jönni és el tudtuk készíteni a 

tantárgyfelosztást, illetve tudtunk előre gondolkozni. A szülőket a kollégák zárt csoportokban, 

(tehát az osztályfőnökök) értesítették. Nagyon érdekelte a szülőket, hogy kik azok a 

pedagógusok, akik az osztályfőnöki szerepeket ellátják. Ezeket kiírtuk az iskolánknak a 

Facebook-csoportjába, illetve minden kolléga kitette a saját zárt csoportjukba. A szülők értesítést 

kaptak a tanévnyitóról, illetve az étkezésről is.  

Másik kérdés az volt, hogy kikkel fogok együtt dolgozni vezetőként. A felsős igazgatóhelyettes, 

Petrikné Sereg Ildikó kolléganő, magyar szakos tanárnő hosszú évtizedek óta itt dolgozik az 

intézményben. Az alsóban viszont, akit én szerettem, ő úgy gondolta, hogy erre az egy évre már 

nem vállalja ezt a feladatot. Így egy nagyon kedves volt kolléganőmet tudtam elhozni 

Nádudvarról. Ő szintén mesterpedagógus, Molnár Ilona alsós tanítónő, ő fog velem helyettesi 

feladatokat ellátni, együtt fogunk érkezni minden nap, és együtt hagyjuk el az iskolát. 

 

Tóth József  

A leltározással kapcsolatosan az önkormányzati vagyont a visszavétele után, változatlan módon 

adtuk volna tovább. Ebben a tapasztalásokról, amelyek az elmúlt napokban vagy hetekben 

történtek röviden szólnak. 

 

dr. Faragóné Béres Edit  

Annak idején a Hajdúböszörményi Tankerületnek átadásra kerültek az iskolai bútorok, eszközök. 

Volt egy pályázat, amelyben az iskola - nem csak a polgári általános iskola - nyert, informatikai 

eszközöket, interaktív táblákat, tanulói-tanítói laptopokat, tableteket és számítógépeket. Tehát 

azért mondta mindezt el, mert vannak eszközök, amit mi még annak idején a hajdúnánási 

tanterületnek 2013-ban adtunk át, majd ő adták át a Hajdúböszörményi Tankerületnek, ez a mi 

leltárunkban szerepelt. Azok az eszközök, amelyek központilag kerültek át. Első körben, amikor 

a leltározást végrehajtották azt tapasztalták, hogy elsősorban az iskolai bútorok tekintetében 

vannak hiányosságot. Ezért kérték azokat pótolni, illetve, hogyha azok megrongálódtak, 

használhatatlanná váltak kivezetni a leltárból. Törvényi előírásoknak megfelelően nyilván azokat 

le tudják selejtezni. Amikor második körben megjelentek az iskolánál ezeket az eszközöket 

szemrevételezve azt tapasztalták, hogy innen-onnan összeszedett bútordarabokat, használhatatlan 

bútordarabokat szeretnének leselejtezni. Abban maradtak, hogy visszahoznak bútordarabokat az 

iskolába, és utána úgy történik a selejtezés. Valamennyit visszavittek az iskolába. Egy interaktív 

táblát, ami nem szerepelhetett az ő leltárukban és nem ebben a pályázatban kapták, hanem már 

eredetileg is itt volt az iskolában. Megjegyzem, amikor ezek az új eszközök bevételezésre 

kerültek, a régi számítógépeket nyilván selejtezték. Tehát a mi leltárunkban lévő számítógépek 

már nem szerepelnek. Itt tartunk most, és az a fő cél, hogy az iskolában biztosítottak legyenek a 

legszükségesebb bútorzatok. Amik fellelhetőek valahol környékbeli iskolákban azokat a helyére 

tudjuk rakni. Sajnos kevés esélyünk van rá. Nagyon nehéz időket éltünk át, ezt meg kell 

mondani. Én úgy gondolom, hogy túl tudunk lenni a helyzeten közösen, és nem lesz semmi 

akadálya az indításnak és vissza fogjuk szerezni azokat az eszközöket, amiket bennünket 

megilletnek.  

 

Őz Lajos 

A tanévhez szükséges minimális eszközállomány biztosított. Mind az egyházmegye, mind pedig 

Polgár Város Önkormányzata áthidalja azt a hiányt, ami jelenleg fennáll. Szeretném ismét 

hangsúlyozni, jelenleg a tankerületnek és az önkormányzatnak kell megállapodni ahhoz, hogy a 
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megállapodás, amikor lezáródik, akkor az önkormányzatnak alá kell írnia a megállapodást az új 

fenntartóval, jelen esetben a Hajdúvidéki Református Egyházmegyével. 

 

dr. Hatvani Zsolt 

Hol lehetne valami panasszal élni? Van egy igen segítőkész országgyűlési képviselőnk ő tudna 

segíteni, utána nézne a dolgoknak. Ha belegondolunk, körülbelül 600 gyereknek lehetne járni 

ebbe az iskolába. Most 300-400 körüli a létszám. Én olyan iskolába jártam, ahol a szülők voltak 

a fontosak, nem fogadtak el orvosi igazolást, csak a szülői igazolást. Gondolom, hogy én azt 

kérdezem, hogy nyilván a jövőben itt a szülőknek ez döntő szerepe azzal, hogy a gyerekek 

eljárnak rendesen az iskolába, hogy hogy tudnak majd felvenni, vagy milyen mértékben tudják 

majd felvenni a kapcsolatot az itteni gyerekekkel. 

 

Őz Lajos  

dr. Tiba István országgyűlési képviselő úr nagyon sokat segített. Én magam tudatosan nem 

vontam be az országgyűlési képviselő urat, hiszen az már egy másik szint. Abból indulok el, 

hogy jelenlegi felállás szerint mind a két településen tankerület, önkormányzat, önkormányzat, 

egyházmegye kell, hogy megállapodjon. Amennyiben ebben akadály lenne, jelen esetben a mai 

nap végéig nem történik meg, akkor lehet törvényesen szólni, kérni, ezért nem vontam be. 

Jelenleg 357 diák van a Polgári Református Általános Iskolába beiratkozva. Tehát jelenleg ez a 

létszámunk. 

 

Cziberéné Nagy Katalin 

A szülőkkel való kapcsolatra reagálna. Természetesen nyitott iskolát szeretnénk, ahol a hármas 

egységet, a pedagógust, a gyerek és a szülő egységét meg kell, hogy valósítsuk. Nekünk 

hármunknak együtt kell dolgozni, hiszen ugyanazért dolgozunk azért, hogy a gyerekek 

képességeit maximumra hozzuk ki. Ha a szülőknek a támogatását nehezen tudjuk elérni, akkor 

az nekünk is rossz, tehát elsődleges célunk, hogy megbeszéljük a szülőkkel a problémákat. Nem 

lesz ez könnyű feladat, látva a felső tagozaton az összetételt, de nyitottak vagyunk a 

kommunikációra. Szeretnénk egy alapítványi bált is szervezni, amit márciusra beterveztünk. 

Nagyon fontosnak tartom az óvodával való kapcsolattartást, egy úgynevezett beiskolázási 

marketing programot szeretnénk folytatni, az óvodásokkal megismertetni a képzési 

elképzeléseinket. Tehát mindenképpen számítunk a szülőkre és velük együtt kell, hogy 

dolgozzunk.  

 

Béke László  

Én most hallva ezeket a kérdéseket egyet nem értésemnek kell, hogy hangot adjak, hiszen az 

önkormányzat vagyonkezelői szerződést kötött a tankerülettel. Az én gondolatomban, minden 

eszköz, ami ott az iskolában tárgyiasul, akár állóeszköz, akár berendezési tárgyak minden 

leltárba volt véve, gondolom, egy leltárban lett ez átadva. És én nem értem azt a helyzetet, hogy 

most, hogy kerülhetünk egy olyan helyzetbe, hogy kérjük vissza és nem tudják, nem adják.  

Életszerű az, amit az alpolgármester asszony mondott, hogy leselejtezzük a dolgokat. Persze, ez 

teljesen rendben van. De az hol van? Arról mit tudtunk? Ezek most derülnek ki számunkra? Az, 

hogy ezek nyilván egy leselejtezés után azoknak az eszközöknek lehet értéke is, azok lehet akár 

tovább értékesíteni, vagy kidobni. Azoknak az eszközöknek még számos sorsuk lehet, amire a 

tulajdonosnak hatása kell, hogy legyen. Döntés kell ahhoz, hogy kidobjuk, eladjuk, raktárba 

helyezzük. Hol vannak ezekre a válaszok? Én nem is értem. Én ezzel nem voltam képben, hogy 

holnap 11 órakor tanévnyitó ünnepség, most meg azt keressük, hogy hol vannak az eszközök. Én 

értem, hogy ez a tankerület nem annyira segítőkész, mint a debreceni a vámospércsi iskolával 

kapcsolatban. Valószínűleg nem tegnap, tegnapelőtt kezdődött el, ez az egyeztetés, és hogy nem 

jutottunk eddig még sehová, ezért nem tudjuk, hogy hol vannak ezek az eszközök. Én lehet, hogy 

én ezzel egyedül vagyok, de én azt gondolom, hogy ezt „büntetlenül” nem lehet megtenni. 360 

gyerekről, egy város tanulóiról, általános iskolájáról, szülőiről beszélünk. Én azt gondolom, hogy 
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ez konszenzus. Egyszerűen ez több kettőnél. Kérdéseknél jelentkeztem, bár vélemény volt, de 

azért mégis a kérdés az, hogy tudunk-e valamit, hogy ezek az eszközök hol tűntek el? Merthogy 

most nézünk körbe. 

 

dr. Faragóné Béres Edit  

Nyilván vannak olyan eszközök, amelyek jogosan kerülnek majd selejtezésre, hiszen tanuló 

asztalokról, székekről van szó, a mi leltárunk alapján. Tehát, azért mondtam, két részből áll a 

leltár, ami a mi leltárunkban szerepel, az már zömmel leselejtezésre került. Tehát az informatikai 

eszközök, mikor a pályázatból újak érkeztek az iskolába, a mi leltárunkban lévő informatikai 

eszközök automatikusan selejtezésre kerülnek. Abban maradtunk az igazgatóhelyettessel, illetve 

a tankerület gazdasági vezetőjével, hogy a többi eszköz kerüljön vissza az iskolába. Amennyiben 

nyilván nem kerül vissza, és nincs ott a helyszínen leselejtezendő bútordarab, akkor azt 

jegyzőkönyvbe kell venni és ennek minden következményével számolnia kell annak, akinek a 

kezelésében volt a törvény szerint.  

 
Molnár János  

De ez mégiscsak felháborító, ahogy egyik szervezet „cicázik” a másikkal. Ő alapvetően egy 

nyugodt természetű ember, nem egy kapkodó, de ahhoz, hogy most itt megőrizze azt a nyugodt 

szellemiséget, amit esperes úr sugárzik, nagy-nagy tűrőképességre van szüksége. Mert ez is 

minősíti a tankerületet, ami elhangzott. Soha nem láttuk a tankerületnek a vezetőjét, amikor 

igényeltük a beszámolást vagy a tájékoztatást az iskoláról. Ez is minősíti. Ezen tulajdonképpen 

nem kéne meglepődniük, mert hát tulajdonképpen ezt várták, de azért ez mégis mindent felülmúl 

amit most az átadás-átvételnél művelnek. Állam az államban. A Hajdúböszörményi Tankerület 

nem egy önálló szervezet, azoknak is van főnökük, akkor a debreceni miért tudta megtenni, hogy 

korrekt módon kezelte. És akkor a kérdésre adott választ csak úgy tudja elfogadni, hogy ha a 

város vezetése különösen polgármester úr, büntetőfeljelentést tesz a tankerület ellen lopás 

vétségének alapos gyanúja miatt. Úgyhogy, ha záros határidőn belül nem kerülnek vissza a 

jogtalanul elszállított eszközök. Mert ezek Polgár város tulajdonát képezik, és Polgár város 

vagyonához tartoznak. 

 

Tóth József  

Elégedjen meg azzal, hogy csak olyan megállapodást fog aláírni, ami a jogszabályi előírásokat 

teljesíti és tisztességes korrekt megállapodás közepette megtehető. Én az előbb is azt próbáltam 

hangsúlyozni, hogy tekintsünk előre, és azt nézzük meg, hogy hogyan tud az új fenntartó és az 

önkormányzat jól együttműködni. Ez a felhatalmazás, amit kérek, az arra irányul, hogy ezt a 

folyamatot bezárva, a tankerülettől visszakapjuk azokat az ingóságokat, ingatlanvagyont, amit 

tovább adunk az új fenntartónak, a Hajdúvidéki Református Egyházmegyének. Erre kell, hogy 

figyeljünk. Van ennek megoldása, van módja, akár a hiányzó eszközök pótlásával, akár, ha nem 

működő eszközök vannak azoknak, hogy jogszerű leselejtezéssel, a selejtezésnek a jogszabály 

szerinti végigvitelével is meglesz ez a megoldás, én ebben teljesen biztos vagyok. Az pedig, 

hogy ebben, ha valamilyen probléma keletkezik az új fenntartónál az iskola működtetésével, 

akkor ajánljuk segítségünket. Kérjék, igényeljék, hadd segítsünk. Az előző fenntartó nem élt 

ezzel a lehetőséggel. Azt is szeretném itt hangsúlyozni, hogy a képviselő-testület, a város vezetői 

valóban kérték és most is igényeljük a tájékoztatást az iskolánk, a város iskolájának az életéről. 

Legalább évente egyszer.  

 

Vélemény, javaslat  

 

Vincze Attila  

Molnár János képviselő társától kéri, hogy vonja vissza a feljelentésre vonatkozó felszólítását 

mert az előterjesztésnek nem tárgya. 
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Molnár János  

Ő annyit kérne, hogy hiányosan ne írja alá a polgármester, amíg vissza nem származtatják a 

vagyontárgyakat.  

 

dr. Hatvani Zsolt 

Kérdezi, hogy jelen állapotban meg lehet kötni a megállapodást? 

 

Őz Lajos 

Igen. Azt tudom mondani a tankerülettel, amikor az önkormányzat lezárta az ő szerződésrészét, 

akkor az önkormányzat abban a pozícióban van, hogy alá tudja írni velünk a megállapodást. 

Ennek a mai napon mindenféleképpen meg kell történnie és még párhuzamosan, amennyiben a 

tankerülettel lezáródik az önkormányzati rész, akkor még, amikor mi aláírunk, még a 

tankerületnek is alá kell írni ott dokumentumokat, tehát ez egy izgalmas helyzet és állapot, 

úgyhogy csak nem befolyásolva a képviselő-testületet, bölcsességet kérek, és ha szabad ilyet 

mondani, gyorsaságot.  

 

Tóth József  

A pontosított határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki 

egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

76/2023. (VIII. 31.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 

Hajdúvidéki Református Egyházmegyével vagyonkezelési szerződés és 

iskolai gyermekétkeztetési feladatellátás megkötésére vonatkozó javaslatot 

és az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Polgár Város Önkormányzata 2023. szeptember 01. napi hatállyal 

határozatlan idejű vagyonkezelési szerződést és gyermekétkeztetési 

feladatellátásra vonatkozó megállapodást köt a Hajdúvidéki Református 

Egyházmegyével. 

 

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a vagyonkezelési 

szerződés és az intézményi gyermekétkeztetés biztosítására vonatkozó 

feladatellátási megállapodás megkötésére. 

 

3. A Képviselő-testület felhatalmazza Polgár Város Önkormányzatának 

Városgondnoksága intézményvezetőjét a gyermekétkeztetési 

feladatellátásra vonatkozó megállapodás aláírására. 

  

Határidő:2023. szeptember 01. 

Felelős:  Tóth József polgármester 

Csibi Lajos intézményvezető 

 

 

dr. Faragóné Béres Edit alpolgármester távozott a teremből.  
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3./ napirend 

Beszámoló Polgár város tűzvédelmi helyzetéről, a tűzvédelem érdekében tett 

intézkedésekről 

 

Molnár János képviselő távozott a teremből.  

 

Tóth József kiegészítése 

Elmondja, hogy a beszámoló elkészítése a tűzoltóság, mint a Katasztrófavédelem berkein belül 

működő szerv törvény általi kötelme. A bizottsági ülésen már felvetette, hogy a klímaváltozással 

együtt járó aszályos helyzetek kapcsán keletkező tűzeseteket hogyan kezelik, mint például a 

tarlóégés, külterületi tűzesetek. 

 

Németh Viktor tű. alezredes 

Köszönti a jelenlévőket. Elmondja, hogy minden évben fontos, hogy a lakosok értesüljenek 

arról, hogy mi is történik a településen és hogy a tűzvédelem mennyire fontos. Elkészült a 

beszámoló, kitűnik belőle, hogy voltak száraz, vegetációs tüzek és az autópálya érintettsége 

végett műszaki mentések. Megváltozott sok minden az évek alatt köztük a klímarendszer is, 

nagyon felmelegszik a levegő, hosszú száraz időszakok vannak és rövid mikor csapadékról 

beszélhetnek. Ezért a talaj nem rendelkezik nedvesség tartalommal. Segítség az, ha az 

állampolgárok jobban odafigyelnek a belterületi ingatlanokon lévő füvesítésre, esetleges 

locsolásra. A figyelmet erre mindig felhívják. Négy önkéntes tűzoltó egyesület működik az 

illetékességi területükön, közülük egyik a polgári. Minden évben van törekvés arra, hogy az 

állományt próbálják fiatalítani. Kevés település rendelkezik ilyen jól működő egyesülettel. Az 

együttműködésük jó és hosszútávon tudnak rájuk támaszkodni.  

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

dr. Hatvani Zsolt  

Ugye van egy sajátos helyzet, egy kettősség Polgár esetében, hogy vonulás szinten 

Tiszaújvároshoz, de központilag Hajdúnánásához tartoznak. Neki van tapasztalata, Hajdúnánásra 

kellett bemennie igazolást kérnie. Kérdezi, hogy ezt nem-e lehet egyszerűbben megoldani, hogy 

a kivonuló egység ír egy jegyzőkönyvet a helyszínen?  

 

Struba József  

Szinte évente változnak a vízszolgáltatók. Ezt hogyan tudja figyelemmel kísérni a tűzoltóság, 

hogy azok a vízcsapok, amelyek biztosítják a mentést, azok normális állapotban legyenek? 

Amikor történnek ezek a szolgáltató váltások, olyankor történik-e valami ebben az ügyben? 

 
Németh Viktor 

Az első kérdésre válaszolva jogszabályi háttere van annak, hogy az illetékesség kihez tartozik. 

Ha azt nézik, akkor ugye már egy másik megyéről beszélnek. Hajdú-Bihar vármegye az 

illetékes, ők, akik eljárnak bármilyen ügyben, adminisztrációban. Sajnos ezzel nem tudnak mit 

kezdeni, ez a kettősség már hosszú-hosszú évek óta fennáll. A másik kérdésre, a város területén 

lévő közvízhálózat biztosítása az önkormányzati feladat. Arról, hogy egy tűzcsap működőképes-

e ők nem kapnak értesítést, a helyszínen derül ki. Minden településen van bejáratott tűzcsapjuk, 

ha valamelyikkel problémát érzékelnek azt jelzik a központ felé.  
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Tóth József  

A szolgáltatótól elvitt vizet valakinek fizetni kell, ha tűz van és a tűzoltó a tűzcsapból vételez, 

akkor azt valakinek ki kell fizetni, de azt úgy lehet, ha mért víz. Ki fogja ilyen esetben fizetni?  

 

Kissné Barta Piroska  

A jogszabály úgy fogalmaz, hogy a tűzoltóság az oltáshoz bármennyi vizet kivehet, a vízvétel 

nem mért fogyasztás, nem kerül kiszámlázásra, az az üzemeltető vesztesége.  

 

Németh Viktor  

Meg tudják mondani, hogy mennyi vizet használnak el egy oltáshoz, mert egy gépjármű 

fecskendő 4000 liter vizet tud felvenni. 

 

Béke László 

Gondolkodnak-e olyanban, hogy a területükön lévő önkéntes tűzoltó egyesületeket megsegítik 

eszköz vagy létszámfronton? 

 

dr. Faragóné Béres Edit alpolgármester visszaérkezett a terembe.  

 

Németh Viktor 

Az önkéntesség fontos, hisz mindenki a saját szabadidejéből áldoz a közjóra. A polgári egyesület 

már képes beavatkozni olyan káreseteknél, ahova ők később érnek ki, van eszközük és képzett 

személyzetük. Ezt szívesen veszik és az országos vezetés is, hisz a BM Országos 

Katasztrófavédelmi Főigazgatóság minden évben pályázatot ír ki, hogy segítse az egyesületek 

működését. Most is sikeresen pályázott az egyesület.  

 

Luczi Ádám  

Az elmúlt 7-8 évben mióta ő a parancsnok, minden évben sikeresen pályáztak BM OKF által 

kiírt pályázatra, ezek többnyire eszközök, védőfelszerelések, tűzoltókészülékek, védősisakok. 

Így az önkormányzati támogatásból tudják fenntartani az IFA fecskendőt, aminek a 

vonulóképességét biztosítani kell (műszaki vizsga, tűzoltó technikai felülvizsgálat, tankolás, 

stb.). A vonulás kapcsán a legtöbb esetben nincs idő és kapacitás, hogy felvegyék a gépjárművet 

a Fürdő utcán, így az sms értesítés után az önkéntes a helyszínre megy és a nála lévő 

eszközökkel megkezdni a munkát. Ezzel megkönnyítik a kiérkező hivatásos tűzoltók munkáját.  

 

Béke László  

Hasznos a szolgálatuk és további jó munkát kíván.  

 

Vélemény, javaslat  

 

dr. Hatvani Zsolt  

Nála volt egy villámcsapás a padláson és biztosítónál közölték, hogy Polgáron nem volt akkor 

villámtevékenység. Később mikor a hatósági végzés a kezében volt akkor sikerült megoldani.  

 

Mecsei Dezső  

Minden évben nagy érdeklődéssel olvassa a beszámolót, ami jól áttekinthető és a laikusoknak is 

jól fogható anyag. Kiderül belőle milyen hasznos is a tevékenységük. A polgáriaknak nagy 

szerencséjük van, hogy a tiszaújvárosi tűzoltóság rendezésre áll, jó technikai háttérrel 

rendelkeznek és magasan képzettek. A jó együttműködést a felszínen kell tartani, a helyi 

önkéntes egyesület munkája is fontos és ameddig tudják támogatják őket. A hagyományápolás 

mellett érdemi munkát is tudnak végezni.  

 

  

https://www.katasztrofavedelem.hu/
https://www.katasztrofavedelem.hu/
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Tóth József  

Kéri, hogy továbbra is kapjon információt a fontosabb, települést érintő káreseményről. 

 

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

77/2023. (VIII. 31.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta Polgár 

város tűzvédelmi helyzetéről, a tűzvédelem érdekében tett intézkedésekről 

szóló beszámolót és az alábbi döntést hozta: 

 

1./ A képviselő-testület a Tiszaújvárosi Hivatásos Tűzoltó-

parancsnokság, Polgár város 2022. évi tűzvédelmi helyzetére, a 

tűzvédelem érdekében tett intézkedésekre vonatkozó beszámolóját 

elfogadja.   

     

Határidő: értelemszerűen 

    Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

 

SZÜNET  

 

 

4./ napirend 

Előterjesztés a Napsugár Óvoda és Bölcsőde 2023/2024-es nevelési év beindításról 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja.  

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

Mivel az előterjesztéshez kérdés, hozzászólás nem volt a határozati javaslatot teszi fel 

szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban 

foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

78/2023. (VIII. 31.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Napsugár 

Óvoda és Bölcsőde 2023/2024-es nevelési év beindításról szóló előterjesztést és 

az alábbi határozatot hozta.  
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1,/  A képviselő-testület a Napsugár Óvoda és Bölcsőde 2023/2024-es nevelési 

évről szóló tájékoztatóját jóváhagyja és az előterjesztés 1. melléklete 

szerint és az intézményben indítható óvodai csoportlétszámot 11 

csoportban állapítja meg.  

 

2./  A Képviselő-testület a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. tv. 25. 

§ (7) bekezdésében foglalt jogkörében engedélyezi a Napsugár Óvoda és 

Bölcsőde intézményben a 2023/2024-es nevelési évben a csoportlétszám 

maximális férőhelyének 20-kaltörténő növelését.  

 

Határidő: 2023. szeptember 1.  

Feleős: Tóth József polgármester 

     Peténé Molnár Éva intézményvezető  

 

 

 

5./ napirend 

Javaslat a víziközmű vagyon és ahhoz kapcsolódó feladatellátási kötelezettségek 

teljesítésére 

 

Tóth József kiegészítése 

Pontosítás az előterjesztés 2. oldalán, a „melyek” szó törlésre kerülne. A határozati javaslat 

szerint 2023. szeptember 2-ig szolgáltatási szerződést lenne szükséges kötni, ennek 

figyelembevételével megindították a folyamatot és kértek ajánlatot szolgáltatóktól. Ezek 

beérkeztek, nem tudnak, nem akarnak, nincs szándékukban ajánlatot tenni. Így összeségében az 

következett be, hogy nem tudnak hosszútávra közszolgáltatási szerződést kötni. A Képviselő-

testületi határozatot meghozva, erről az Energiahatóságot értesítik, aki újra kijelöl egy évre egy 

szolgáltatót. Remélhetőleg az ÉRV Zrt.-t.   

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 8 fő vett részt. 

 

79/2023. (VIII. 31.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 

„Javaslat a víziközmű vagyon és ahhoz kapcsolódó feladatellátási 

kötelezettségek teljesítésére” vonatkozó előterjesztést és az alábbi döntést 

hozta: 
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1. megállapítja, hogy Polgár közműves szennyvízelvezetés és 

tisztítás, továbbá a közműves ivóvízellátás végzésére vonatkozó 

versenyeztetési eljárás lefolytatását követően, mivel a 

közszolgáltatás nyújtására jogosult és a feladat végzésére alkalmas 

üzemeltetők köréből üzemeltetői ajánlat nem érkezett, így a 2023. 

szeptember 02.-i határidőre az önkormányzat bérleti-üzemeltetési 

szerződést megkötni nem tud. 

 

2. felkéri a polgármestert, hogy az 1. pontban foglaltakról értesítse a 

Magyar Energetikai és Közműszabályozási Hivatalt.  

 

Határidő: MEKH értesítése azonnal  

Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

6./ napirend 

Javaslat a „Polonkai ház homlokzatának felújítása” című projekt előleg igényléséhez 

szükséges határozat módosítására 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Tóth József 

Elmondja, hogy a versenyeztetés után a legjobb ajánlatot adó Szilvási Kft-vel megkötötték a 

vállalkozói szerződést és a területet átadták. Terveik szerint a beruházás az év végére be is 

fejeződhet. A műszaki tartalom kapcsán van olyan elem, amit fontosnak tartanak, de nem része a 

felújításnak. Az épületen van 4 db beton kehely, illetve arculati elem, amely kapcsán felvették 

szakemberrel a kapcsolatot, hogy ezeket rekonstruálni tudják-e a korabeli állapothoz. Találtak 

egy fotót, amin kivehető, hogy mi is lehetett ott, de ha valakinek van információja akkor jelezze.  

Tehát a beruházás zajlik, ha ezen elemek kidolgozásra kerülnek akkor a megvalósítás kapcsán 

egy újabb, önálló előterjesztés készül. Az Idősügyi Tanács ülésén is volt egy felvetés, erről a 

tanács képviselője szólna.  

 

Sánta József  

Öröm, hogy a Polonkai-ház megújul, de kárba vész a rengeteg munka, ha a tetőszerkezet beázik, 

ezért szeretné a tanács, ha a palatetőt megvizsgálnák, mert egy nagyobb vihart nem bírna ki és 

ezzel kárt okozva az épületnek.  

 

Molnár János képviselő visszaérkezett a terembe.   

 

Tóth József  

A beruházás megkezdése előtt megtörtént az épület statikai felmérése, amely során a tetőt is 

megvizsgálták.  

 

Kissné Barta Piroska  

Az épület helyi védettség alatt áll és az önkormányzat el is indította a méltó helyreállítás 

előkészületeit. Az első lépés az állapotfelmérés volt, amit Magi Tibor tervező és csapata készített 

el. Ennek része volt az épületdiagnosztika is, vizsgálták a födémet és a tető statikai szerkezetét. 
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Arra készült kiviteli terv, amire pályáztak, tehát a külső homlokzati felújítást tartalmazza. Mind a 

födém, mind a tetőszerkezet állapota megfelelő, így most a külső felújításba nem került be. A 

következő időszakban kell a belső felújításra is sort kell keríteni. 

 

Sánta József 

Nem azt gondolták, hogy holnap készüljön el, hanem ha adandó alkalom, pályázat van akkor 

élvezzen ez elsőbbséget. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

80/2023. (VIII. 31.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Polonkai ház 

homlokzatának felújítása” című projekt előleg igényléséhez szükséges határozat 

módosítási javaslatát és a 19/2022. (II.24.) határozatát az alábbiakkal kiegészíti: 

 

1. A projekt címe - a helyi támogatási kérelemben megjelölttel összhangban - „A 

Polonkai-ház felújítása”. 

A projekt megvalósítási helyszínének pontos címe 4090 Polgár, Hősök u. 25. 

A projekt megvalósítási helyszínének helyrajzi száma Polgár 544. 

A helyi felhívás száma VP6-19.2.1.-45-7-21. 

A projekt összes költsége - a helyi támogatási kérelemmel (költségvetési táblával) 

megegyezően - 31.141.162,- Ft. 

A projektnek a támogatás szempontjából elszámolható költsége - a helyi támogatási 

kérelemmel, illetve a támogatói döntéssel megegyezően - 30.751.038,- Ft. 

A projekt teljes költségére vonatkozó önkormányzati önerő számszerű összege és 

forrása - a helyi támogatási kérelemmel, illetve a támogatói döntéssel megegyezően - 

1.927.677,- Ft, önkormányzati saját forrás terhére. 

A helyi támogatási kérelem benyújtásakor az igényelt támogatás összege - a helyi 

támogatási kérelemben foglaltakkal megegyezően - 29.213.485,- Ft. 

Polgár Város Önkormányzata a támogatás elnyerése esetén az önkormányzati önerő 

összegét a költségvetésében elkülöníti. 

 

2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az előleg igénylés hiánypótlását 

határidőre nyújtsa be és az előleg igényléssel kapcsolatos további intézkedéseket tegye 

meg. 

 

Határidő: folyamatosan 

Felelős:  Tóth József polgármeste 
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7./ napirend 

Javaslat a Polgári Roma Nemzetiségi Önkormányzat által beadott kérelem elbírálására 

 

Tóth József kiegészítése 

Elmondja, hogy egyeztetés történt a Polgári Roma Nemzetiségi Önkormányzat elnökével és 

mivel ez a döntés képviselő-testületi hatáskör, így kérelmet nyújtottak be. Most erről tárgyalnak. 

Kéri elnök urat, hogy rövid tájékoztatást tegyen.   

 

Balogh Gusztáv 

A Roma Önkormányzatnak fontos a hagyomány és a kultúra ápolása. Ha végig néz a termen 

sokan vannak, akik még emlékezhetnek a valamikori cigány muzsikusokra. Arra a döntésre 

jutottak, hogy egy emléktáblával szeretnének megemlékezni róluk, ami a Bem u. 1. szám alatt 

kerülne kihelyezésre. A tábla avatására szeptember 30-án kerülne sor, 10 órakor. Miskolcról jön 

egy híres cigány zenekar, és C. Tóth János fog megemlékezni a személyekről. Ehhez kéri a 

támogatást, hogy a táblát elhelyezhessék. Anyagi forrást nem kérnek. Közel 30 éves álma válik 

valóra, mert már 1998-ban meg szerették volna valósítani. 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Kovácsné Hamar Éva  

Kérdezi, hogy az emléktáblán csak a nevek fognak szerepelni vagy lesz motívum is, illetve a 

költsége mennyi és mit kell tudni arról, aki készíti?   

 

Balogh Gusztáv 

Az emléktáblát egy sírköves készíti el, az összege 380e Ft felhelyezéssel együtt, lesz rajta egy 

hegedű motívum, illetve egy arckép, a nevek, illetve, hogy ki állíttatta.  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

81/2023. (VIII. 31.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

„Javaslat a Polgári Roma Nemzetiségi Önkormányzat által beadott 

kérelem elbírálására” elnevezésű előterjesztést és az alábbi határozatot 

hozta: 

 

1./ A Képviselő-testület a Polgári Roma Nemzetiségi 

Önkormányzat kérelmét támogatja és jóváhagyja az 

emléktábla kihelyezését a Bem u. 1. szám alatti ingatlan 

külső falazatára.  
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2./ A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a 

döntésről értesítse a Polgári Roma Nemzetiségi 

Önkormányzatot.  

 

Felelős:  Tóth József polgármester 

Határidő:  értelemszerűen 

 

 

8./ napirend 

Javaslat a 2023. évi önkormányzati költségvetés általános tartalék felhasználási tervének 

módosítására 

 

Tóth József kiegészítése 

Két önkormányzati programelem, az elszármazottak napja és az ünnepi képviselő-testületi ülés 

kapcsán felmerülő kiadások biztosítására lenne szükséges a forrás, ezért az általános tartalékból 

maximum 1 millió Ft felhasználására kérnek lehetőséget. 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok  

 

Vélemény, javaslat  

  

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

82/2023. (VIII. 31.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 

„Javaslat a 2023. évi önkormányzati költségvetés általános tartalék 

felhasználási tervének módosítására” vonatkozó előterjesztést és az alábbi 

határozatot hozza: 

 

1. A Képviselő-testület elfogadja és határozatával támogatja a 

Polgár várossá válásának 30. évfordulója alkalmából 

megrendezendő jubileumi ünnepség és programsorozat 

keretén belül az önkormányzati ünnepségek költségeinek 

legfeljebb 1.000.000,- Ft összegben az általános tartalék 

terhére történő finanszírozását. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős:    polgármester 
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9./ napirend 

Kérdések, interpellációk 

Struba József  

A bizottság tárgyalta a jubileumi programhét programját, amiről a művelődési központ 

igazgatója adott tájékoztatást. Kéri, hogy ez itt is hangozzon el.  

 

Ferenczné Fajta Mária 

Az elmúlt bizottsági ülésen már szó volt a jubileumi programsorozatról, ami szeptember 16-30. 

között kerül megrendezésre. A rendezvények a lakosság széles körét szólítják majd meg, lesz 

olyan, ami meghíváshoz vagy regisztrációhoz kötött. Lesznek kapcsolódó külső rendezvények, 

mint például a PRNÖ táblaavató ünnepsége, a Főnix Patika 30 éves rendezvénye és a 

Nagyboldogasszony egyházközség napja. Szeptember 16-án lesz a II. Polgári Értékek napja a 

főtéren, itt lesz helyi ízek utcája, civil szervezetek vállalták, hogy hagyományos népi ételeket 

készítenek, lesz kézműves alkotó sátor az óvodapedagógusok és Naplemente Idősek Klubja 

szervezésében, fafaragó és kosárfonó iparművész is érkezik. Termelői vásár is lesz helyi és 

környékbeli kézművesekkel. Továbbá Barankovics kiállítás és színpadi programok, népzenei és 

néptánc csoportok fellépése, délelőtt bábelőadás. Egy főtéri közös táncházzal tárul a nap.  

Szeptember 20-án a Főnix patika napja lesz, 21-én a TVK nyugdíjasok és az Őszirózsa nyugdíjas 

klub találkozót szervez a kempingbe. Szeptember 22-én Black Star koncert a művelődési 

központ színháztermében. Szeptember 23-án vidám városi vetélkedő, az előkészületeket 

megkezdték a Rákóczi szövetséggel, 5 csapatot hívtak meg. 24-én a Nagyboldogasszony egyház 

napja, szentmise és orgonahangverseny lesz. Szeptember 28-án ünnepi testületi ülés, szeptember 

29-én önkormányzatok napja, és az elszármazottak találkozója, 30-án idősek napja, a 

hagyományos menetrend szerint. Az utolsó oldalon a költségtervezetet mutatja be. Szeptember 

16-22. között az Európai Mobilitási héthez szeretnének csatlakozni ezévben is, ezzel is 

színesíteni a programokat, illetve 23-án a Kultúrházak éjjel-nappal program. 

 

Kovácsné Hamar Éva  

Elismerését fejezi ki az augusztus 19-ei program kapcsán, hisz annyira színvonalas és jó 

szervezéssel zajlott le, ehhez gratulál és további jó munkát kíván.  

 

Tóth József  

A rendezvény bebizonyította, hogy nem csak tűzijátékkal lehet a napról megemlékezni. 

Elismerés a megvalósító stábnak és a Városgondnokság, Hivatal dolgozóinak, akik segítették a 

programot, illetve hozzájárultak civil szervezetek is. Így kell ezt csinálni.   

 

 

Mivel több napirendre vonatkozó hozzászólás nem volt, ezért a polgármester a Képviselő-

testület ülését bezárta.  

 

 

Kmft. 

 

 

 

Tóth József             dr. Sivák Anita  

polgármester                     jegyző 


